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OR.RG.0002.6.2018-2023 

Protokół nr VI/2019  

VI Sesja Rady Gminy w dniu 17 kwietnia 2019 r. 

obrady rozpoczęto 17 kwietnia 2019 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:30 tego 

samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Bartłomiej Mieloch 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska otworzyła obrady VI sesji Rady Gminy 

Zaniemyśl oraz powitała przybyłych na sesję, Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad 

VI sesji Rady Gminy Zaniemyśl: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy dotyczące pracy Rady Gminy Zaniemyśl. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Przedstawienie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu                 

w 2018 r.  

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury                              

w Zaniemyślu za 2018 r.; 

2) zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia związku międzygminnego 

realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi; 
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3) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Jeziory Małe, 

obręb geodezyjny Łękno; 

4) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na 2019 r.; 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

6) zmiany uchwały Nr XVIII/117/92 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 

1992 r. w sprawie przystąpienia Gminy Zaniemyśl do stowarzyszenia Wielkopolski 

Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych; 

7) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na podstawie listy obecności oraz 

Radnych obecnych na sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział 13 Radnych, co stanowi 

liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1) 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Zaniemyśl.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Realizacja tegorocznego budżetu 

 

• budowa sieci kanalizacji sanitarnej  etap I i II wraz z przebudową sieci 

wodociągowej w miejscowości Śnieciska, Gmina Zaniemyśl 

 

w dniu 29 marca br. dokonano odbioru częściowego robót budowlanych w ramach II etapu 

prac związanych z realizacją niniejszej inwestycji, wartość odebranych robót to kwota 

786.250 ,00 zł brutto,  w okresie międzysesyjnym nastąpiło już, przekazana informacja 

mieszkańcom, tego I etapu,  że mogą się podłączać, niektóre nieruchomości przy ulicy 

Świerkowej są podłączone, a więc ścieki już wybudowanymi kolektorami grawitacyjnymi                     

i tłocznymi płyną i docierają do naszej oczyszczalni ścieków, w tej chwili są roboty 
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wykonywane przez naszą spółkę, spółka wykonuje na zlecenie za odpłatnością właścicieli 

nieruchomości;   

 

• budowa ulicy Akacjowej, Bukowej i Średzkiej w Zaniemyślu etap I i II 

 

trwają roboty budowlane, postęp jest dobry, po wczorajszej rozmowie z właścicielem firmy, 

której wykonuje, a termin, przypomnę zakończenie prac to jest 30 czerwiec 2019 r., i taką 

wyraziłem nadzieję, żeby nie było utrudnień, zostaną zakończone pod koniec kwietnia, albo 

pierwszych dniach maja i będzie całe dwa odcinki wykonane, nie tylko jeżeli chodzi o roboty 

drogowe, będzie ustawiane oświetlenie uliczne, kable są już rozprowadzone, chyba zaraz 

zapalą, bo to jest nasz licznik; 

 

• rozbudowa oświetlenia w miejscowości Lubonieczek ulica Błękitna i Złota  

 

12 kwietnia br. dokonano odbioru końcowego robót w zakresie niniejszego zadania, roboty 

wykonywała firma PPHU ELJAN SC  z siedzibą w Książu Wlkp. za kwotę 87.387,96 zł 

brutto, z informacji, które do mnie dopływają Energetyka w miedzy czasie założyła licznik, 

zegar sterujący; 

  

• przebudowa budynku kotłowni na świetlicę wiejską w miejscowości Jaszkowo 

 

trwają prace przy realizacji niniejszej inwestycji, oczywiście jeszcze bardzo dużo pracy jest, 

ale ten budynek, myślę, że wygląda już inaczej niż kotłownia, zostały zdjęte stropy, 

podwyższone zostały ściany, założona została konstrukcja dachowa, jest zrobiony dach, 

dzisiaj byłem, rynny są zrobione, postęp jest dobry,  termin zakończenia  do 30 września 2019 

r., wydaje mi się, że wykonawca wcześniej zgłosi nam do odbioru, poza budynkiem jest droga 

dojazdowa do zrobienia i miejsca parkingowe, ogrodzenie terenu, które przejęliśmy od 

Spółdzielni Mieszkaniowej, trochę prac jeszcze jest do wykonania wewnątrz i na zewnątrz 

budynku, ale postęp jest zadawalający; 

 

 

• rozbudowa ścieżki pieszo-rowerowej przy Jeziorze Raczyńskim poprzez 

wybudowanie stałego oświetlenia ścieżki i małej architektury 

 

wykonawca, który wygrał I Pakiet, a więc rozbudowę oświetlenia tej ścieżki już część prac, 

oczywiście zaznaczam, że nie wszystko, rozprowadzenie kabli, wykonał, myślę, że tutaj, 

termin jest krótszy, bo 17 maj, nie widzę w tej chwili zagrożenia i będzie to wykonane, 

oświetlenie będzie nas kosztowało 140.220,00 zł brutto, II Pakiet, a więc elementy 

wyposażenia tj. urządzenia siłowni zewnętrznej. ławki parkowe, kosze na śmieci (uliczne), 

stojaki na rowery, tablice informacyjne, będzie realizowany przez inną firmę, za kwotę 

66.446,49 zł brutto, wykonawca urządzenia zamówił u producenta, jak tylko je otrzyma 

będzie je ustawiał, kwota 206.666,49 zł brutto będzie refundowana, nie wiadomo w jakim 

terminie, ze środków UE z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, jak dobrze pójdzie 63,63 

% dostaniemy zwrotu  

 

• realizacja Funduszu sołeckiego 

 

Łękno/Jeziory Małe - wystąpiono do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polski                   

w Poznaniu z wnioskiem o zgłoszenie wodno-prawne dotyczące budowy pomostu 

pływającego w parku w Łęknie, konkretnie chodzi o zagospodarowanie miejsca do kąpieli, 

zamówione zostały również elementy pomostu pływającego, 



4 

 

Czarnotki - montaż urządzeń siłowni zewnętrznej planowany jest na dzień 29 – 30 kwietnia 

br., 

Kępa Wielka - montaż urządzeń placu zabaw w Kępie Wielkiej planowany na dzień 29-30 

kwietnia br. 

Zwola - budowę ogrodzenia nowego placu zabaw planuje się na okres poświąteczny, 

rozpoczęcie prac możliwe jeszcze w tym tygodniu, po wykonaniu ogrodzenia ustalony 

zostanie termin montażu urządzeń oraz nasadzeń 2 platanów wysokości około 6m; 

  

• profilowanie dróg gruntowych 

 

od dwóch czy trzech tygodni poleciliśmy przerwać profilowanie, równiarka z walcem przez 

niektóre sołectwa, miejscowości i drogi gruntowe przejechała, gdy pojawiła się w Śnieciskach 

podjęliśmy ta trudną decyzję, aby przerwać profilowanie, gdyż wilgotność ziemi, dróg jest 

taka, że praktycznie przegarniała pył i przy pierwszych ulewie niestety nie byłoby żadnych 

efektów, nie przewidywaliśmy, że tak długo deszczu nie będzie,  nie wiemy kiedy deszcz 

będzie, jak tylko deszcz spadnie, będzie lepsza wilgotność ziemi, wykonawca wróci i będzie 

kończył profilowanie tych dróg, które mamy założone, prace wykonuje firma z Sosnowca k/ 

Śremu; 

  

• wnioski mieszkańców dotyczące zarządzania drogami i bezpieczeństwem w ruchu 

drogowym 

 

w związku z wnioskami mieszkańców gminy Zaniemyśl dotyczącymi poprawy 

bezpieczeństwa użytkowników dróg powiatowych i drogi DW 432 wystosowano pisma do 

Starosty Średzkiego i Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu z prośbą o realizację 

zgłoszonych potrzeb, myślę, że należy się Państwu odpowiedź z tych instytucji, generalnie 

odpowiedzi są i od Starosty, Zarządu Powiatu i od Zarządu Dróg Wojewódzkich negatywne, 

Kierownik Referatu Infrastruktury odczyta odpowiedzi: 
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takie były odpowiedzi, ze swojej strony chcę zapewnić, że będziemy próbować w dalszym 

ciągu pewne potrzeby, na tych odcinkach jeszcze raz monitować, prosić, argumentować żeby 

poprawiło się bezpieczeństwo pieszych, jeśli chodzi o główne skrzyżowanie wylotowe, na 

Środę, na ostatniej sesji mówiłem, że w ramach przebudowy ulicy średzkiej zwiększymy 

natężenie światła, na jednym słupie założymy trzy oprawy ledowe, tak żeby była widoczność             

i pieszych, i dla kierowców to skrzyżowanie było jeszcze lepiej doświetlone, oczywiście to 

jest poza zadaniem inwestycyjnym z bieżących wydatków na oświetlenie ten wysięgnik na 

trzy strony zamontujemy i może to troszeczkę poprawi, to tyle co możemy zrobić, gdyż ten 

słup oświetleniowy należy do Gminy, możemy nim zarządzać, robić poprawę bezpieczeństwa 

jeżeli chodzi o inne rzeczy niestety nie, bardzo ubolewam, bo wydaje mi się, że to przejście 

dodatkowe na odcinku od Urzędu aż do skrzyżowania z ulicą Kochanowskiego, na drugą 

stronę, tym bardziej jak teraz wybudujemy ulicę Akacjową dochodzącą do drogi 

wojewódzkiej i wewnętrznie będzie tam zrobiona ulica Średzka, po drugiej stronie, więc 

pieszy chociażby dla bezpieczeństwa mógłby wcześniej przejść na prawą stronę i iść do 

marketu, który się tam znajduje, nie chodnikiem drogi wojewódzkiej ale też już naszą ulicą  

 

• spotkanie informacyjne dotyczące przebiegu S11 
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zarządzenie zmieniające budżet 

 

z dnia 29 marca 2019r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami i paragrafami:

  

− na opłatę zmienną za odprowadzenie do wód, wód opadowych lub roztopowych 

ujętych w otwarte lub zamknięte systemy kanalizacji deszczowej, 

− na wydatki związane z przygotowanie mienia gminnego do sprzedaży,  

− na opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy, 

− na potrzeby Rady Gminy Zaniemyśl, 

− na remont sali ślubów w Urzędzie Gminy Zaniemyśl, 

− na zakup nagród dla dzieci uczestniczących w Ogólnopolskim Turnieju 

Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym, 

− na zakup nagród dla dziewcząt z drużyny MDP OSP Kępa Wielka, które będą 

uczestniczyły w międzygminnych zawodach sportowo-pożarniczych,  

− zgodnie z potrzebami oświaty, 

− na gospodarkę odpadami komunalnymi, na koszty oświetlenia ulicznego oraz na 

pozostałe działania związane z gospodarką odpadami  

 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono: 

− środki przeznaczone są na realizację wieloletniego programu rządowego „Posiłek                       

w szkole i w domu” na lata 2019-2023, jest to kwota 11.716,00 zł, 

− oraz 350,00 zł. środki z przeznaczeniem na realizację zadań związanych                                                

z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny 

informacja  dotycząca  mienia komunalnego Gminy Zaniemyśl 

w dniu 09 kwietnia br. podpisałem dwa zarządzenia:  

• Zarządzenie Nr 32 w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do 

wydzierżawienia w drodze przetargu pisemnego nieograniczonego, wykaz dotyczy 

wydzierżawienia na okres 10 lat,  gruntu o pow. do 200 m2,  stanowiącego część działki 

oznaczonej nr ew. 196, położonej w m Zaniemyśl (Plac Berwińskiego),                                              

z przeznaczeniem na prowadzenie działalności gospodarczej w postaci małej gastronomii z 

możliwością postawienia pawilonu i urządzenia  miejsc konsumpcyjnych na wolnym 

powietrzu, stawka miesięcznego czynszu dzierżawy, jako wywoławcza do przetargu, wynosić 

będzie 3,11 zł. za m2,  plus podatek VAT według obowiązujących stawek, wysokość czynszu 

będzie waloryzowana o średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych za rok 

poprzedni, ogłaszany komunikatem Prezesa GUS, w dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 

Polskiej „Monitor Polski”, oprócz czynszu dzierżawca  zobowiązany będzie do płacenia  

podatku od nieruchomości, godnie z przepisami  ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, 

według  aktualnych stawek  obowiązujących na terenie Gminy Zaniemyśl, Uchwała Rady 

Gminy Zaniemyśl w przedmiotowej sprawie została podjęta na sesji w dniu 25 marca br.; 

• Zarządzenie Nr 33 w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do 

wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej, wykaz dotyczy wydzierżawienia na okres 3 lat, 

na rzecz sołtysa sołectwa Jeziory Wielkie, gruntu rolnego o łącznej pow. 0,7474 ha,  

położonego w miejscowości Jeziory Wielkie, wysokość rocznego czynszu wynosić będzie  
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równowartość 3,77q pszenicy, czynsz ustalany będzie według ceny pszenicy w I półroczu 

danego roku, ogłaszanej przez Prezesa GUS, oprócz czynszu dzierżawca  zobowiązany będzie 

do płacenia  podatku rolnego; 

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado zwracam się do Państwa o powołanie albo 

wyznaczenie Komisji Rewizyjnej lub specjalnej Komisji, żeby zajęli się Wyspą Edwarda, 

chciałbym żebyście Państwo zapoznali się ze wszystkimi dokumentami, które u nas są, 

tokiem postepowania w sprawie Wyspy, jak to przebiegało do dnia dzisiejszego, chciałbym 

też mieć opinię Wysokiej Rady w tym temacie, wszystko jest jawne, chodzi o to, że pewne 

rzeczy trzeba dopowiedzieć, niech Państwo spojrzą na to jak to przebiegało, w jaki sposób 

tworzone były dokumenty itd. W jakim celu, pozwólcie Państwo, że jeszcze nie, po prostu 

chodzi o obiektywne spojrzenie na całokształt prac związanych z Wyspą od roku 2011 do 

dnia dzisiejszego, co mamy, jak realizowaliśmy, czy za zgodą Konserwatora czy nie, z 

pozwoleniem na budowę czy też nie i to co jest ostatnio, słyszycie Państwo, domek 

szwajcarski jest w dalszym ciągu nie oddany do użytkowania, nie można go użytkować, gdyż 

został rozebrany, wewnętrzne okładziny itd., nie może służyć i zwiedzającym i tym, który 

mogliby korzystać z usług, które byłyby tam oferowane 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie trzy Komisje na pewno 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza, Komisja Oświaty i Kultury, Komisja Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, wszystkie te trzy Komisje, mają w swoim planie pracy na II kwartał, mają 

właśnie zapisane zajęcie się tym tematem, myślę, że jeżeli Radni będą  chcieli z pozostałych 

Komisji, którzy nie uczestniczą w pracach tych trzech Komisji również zapraszamy, wiem, że 

te trzy Komisje wspólnie mają tym tematem się zająć, tak, że myślę, że tutaj ta sprawa będzie 

dogłębnie wyjaśniona 

 

Wójt, jeżeli to możliwe to bardzo bym prosił żeby przyspieszyć rozpatrzenie tej sprawy, gdyż 

chciałem opinię Państwa usłyszę zanim podejmę dalsze kroki związane z Wyspą 

 

Zakład Gospodarki Komunalnej, spółka z o.o. w Zaniemyślu 

  

Zakład w okresie międzysesyjnym na stacji uzdatniania wody w Polwicy w budynku, który 

będzie służył do pierwszego stopnia oczyszczania wody surowej, spółka wykonała montaż 

armatury, rury z PS, zawory, zasuwy, natomiast na zadanie – wykonanie sterowania całego 

systemu w tym pierwszym stopniu, spółka po rozeznaniu cenowym wybrała Przedsiębiorstwo 

z Witaszyc i cala ta elektronika służąca, żeby ten system działał, będzie spółkę kosztowało 

109 tys. zł., netto, ważne jest dla mnie i mieszkańców aby stacja, ten pierwszy stopień jak 

najszybciej był uruchomiony, żeby spełniał nasze oczekiwania, aby podawać większą ilość 

wody dobrze uzdatnionej, spółka wykonała dwa przyłącza wodociągowe i dwa przyłącza 

kanalizacji sanitarnej na ulicy Świerkowej w miejscowości Śnieciska, na stacjach uzdatniania 

wody w Zaniemyślu, Polwicy, Brzostku i Czarnotkach w odżelaziaczach wymieniono złoża 

filtrujące ponadto jak zwykle spółka wykonywała prace porządkowe na terenie Gminy 

Zaniemyśl 

 

informacje dotyczące akcji Podwórko Talentów NIVEA 

 

informuję, że została zgłoszona w akcji Podwórko Talentów NIVEA lokalizacja budowy 

placu zabaw w miejscowości Lubonieczek, w zgłoszeniu wybrano ścieżkę podstawową, 
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zgłoszenie zostało zweryfikowane pozytywnie w związku z czym od 22 kwietnia do 20 

czerwca br. do godziny 23:59 można oddawać swój głos za pośrednictwem strony 

internetowej na stronie www.podwórko.nivea.pl lub w aplikacji internetowej na urządzenia 

mobilne, o zwycięstwie, jak co roku, decyduje liczba oddanych głosów, to postępowanie jest 

w całej Polsce, we wszystkich dużych, małych miastach i wnioskach, tak, że zachęcam, tak 

jak przy okazji placu w Łęknie, w sołectwie Jeziory Małe w Łeknie, żeby głosować, można 

głosować codziennie raz, gdy były wątpliwości tą sprawą zajmuje się Pani Karolina Madajska 

w Referacie Infrastruktury 

 

informacje z Biblioteki Publicznej 

zakupiono 75 pozycji książkowych za wartość 1.887,00 zł., z okazji Międzynarodowego Dnia 

Książki dla dzieci Biblioteka zorganizowała 2 kwietnia br. dwie lekcje biblioteczne dla dzieci 

pięcioletnich z Przedszkola Samorządowego, tematem spotkania była twórczość duńskiego 

poety Hansa Christiana Andersena, z okazji tego dnia przygotowano też wystawę książek 

polecaną przez Fundacje-Cała Polska czyta dzieciom, dnia 11 kwietnia odbyło się trzecie 

spotkanie podróżnicze z cyklu „Zwiedzanie świata oczami innych”, w spotkaniu o Grecji 

została przedstawiona relacja multimedialna z podróży wraz z autorskimi fotografiami, o tym 

ciekawym kraju opowiedział Pan Roman Szkudlarek, Biblioteka Publiczna zakwalifikowała 

się do kolejne edycji z cyklu Mała Książka, Wieli Człowiek, wyprawki czytelnicze 

przewidziane są do rozdawania dzieciom od września br., tym razem projektem mają być 

objęte dzieci w  wieku od 3 do 6 lat, a nie jak poprzednio tylko dzieci trzyletnie; 

informacje dotyczące oświaty 

 

w okresie międzysesyjnym podpisałem zarządzenia w sprawie: 

- ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, 

- powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, 

- powołania składu osobowego komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Śnieciskach. 

 

Ważniejsze wydarzenia w placówkach oświatowych 

 

Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu 

2 kwietnia odbyło się spotkanie z pracownikami Biblioteki Publicznej Gminy Zaniemyśl, 

celem spotkania było rozwijanie zainteresowań czytelniczych wśród dzieci, kształtowanie 

szacunku dla książek oraz przybliżenie wiadomości na temat twórczości Hansa Christiana 

Andersena, 

 

Szkoła Podstawowa im. R. W. Berwińskiego w Zaniemyślu 

• 29 marca uczniowie klas ósmych w ramach doradztwa zawodowego spotkali się                      

z zastępcą redaktora naczelnego „Gazety Średzkiej”,  

• 7 kwietnia uczniowie brali udział w akcji „Pola nadziei” polegającej na zbiórce 

pieniędzy dla Hospicjum im. Piotra Króla w Środzie Wlkp., zebrano kwotę 4.280 

złotych, 

• w dniu 8 kwietnia uczniowie z projektu „Cyfrowa Wielkopolsk@” brali udział                    

w zajęciach na Wydziale Matematyki i Informatyki UAM w Poznaniu, 

http://www.podwórko.nivea.pl/
http://lubimyczytac.pl/autor/6044/hans-christian-andersen
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• w dniu 14 kwietnia Rada Rodziców zorganizowała kiermasz pod tytułem „Świąteczne 

wietrzenie szaf”; 

 

Szkoła Podstawowa w Śnieciskach 

• uczeń klasy IV – Antoni Fleśman zajął 2 miejsce w Wojewódzkim Konkursie                         

o Powstaniu Wielkopolskim pod tytułem „Pamiętamy Powstanie Wielkopolskie”,   

• 29 marca uczniowie z pomocą nauczycieli zaprezentowani projekt ONA I MY                            

o Jadwidze Zamoyskiej w przedszkolu w Czarnotkach, w Szkole Podstawowej                          

w Zaniemyślu, w Urzędzie Gminy w Zaniemyślu i dla Koła Gospodyń Wiejskich na 

Zwoli, 

• w dniu 13 kwietnia odbyło się podsumowanie projektu „Mądrzy Cyfrowo”, podczas 

którego uczniowie odczytali fragmenty książki Pani Małgorzaty Senk ze Śniecisk; 

 

Szkoła Podstawowa w Pigłowicach 

2 kwietnia odbyła się uroczysta akademia z okazji rocznicy śmierci patrona szkoły – Jana 

Pawła II; 

 

Strajk 

od dnia 08 kwietnia 2019 r. nauczyciele Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu, Szkoły 

Podstawowej w Śnieciskach i Przedszkola Samorządowego w Zaniemyślu uczestniczyli                    

w ogólnopolskim strajku nauczycieli, w odpowiedzi na wniosek Anny Rewers - Baranowskiej 

– dyrektor Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu wyraziłem zgodę na zawieszenie zajęć w tej 

szkole począwszy od 8 kwietnia 2019 r., nauczyciele Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

zdecydowali o zakończeniu akcji strajkowej we wtorek, 9 kwietnia 2019 r. i od środy 

przystąpili do pracy, nauczyciele zatrudnieni w Przedszkolu Samorządowym w Zaniemyślu 

zdecydowali o zakończeniu akcji strajkowej w piątek, 12 kwietnia 2019 r. i od poniedziałku,  

15 kwietnia 2019 r. przystąpili do pracy, nauczyciele z Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu 

kontynuowali akcję strajkową do dzisiaj i od dnia 24 kwietnia pracują w normalnym trybie, o 

czym rodzice zostali poinformowani poprzez stronę internetową, pomimo ogólnopolskiego 

strajku nauczycieli w dniach od 10 do 12 kwietnia i w dniach od 15 do 17 kwietnia                           

w szkołach podstawowych na terenie naszej gminy odbyły się egzaminy gimnazjalne  

i ósmoklasisty, w przypadku konieczności uzupełnienia składu Komisji egzaminacyjnych 

nauczyciele ze Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu, Szkoły Podstawowej w Śnieciskach                      

i Szkoły Podstawowej w Pigłowicach pomagali na zasadzie wzajemności w pracy przy 

egzaminach w innych placówkach; 

 

konkurs na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

we wskazanym terminie do urzędu wpłynęło 6 ofert, które zostały sprawdzone pod względem 

formalnym, w wyniku czego do kolejnego etapu przeszło 4 kandydatów, dwie oferty nie 

spełniały wymogów formalnych konkursu ogłoszonego, w dniu 16 kwietnia zostały 

przeprowadzone rozmowy kwalifikacyjne w wyniku, których 2 kandydatury zostały 

przedstawione Wójtowi 
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5. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy dotyczące pracy Rady Gminy Zaniemyśl 

W okresie sprawozdawczym tj. od 19.11.2018 r. do 31.03.2019 r. odbyło się pięć sesji Rady 

Gminy Zaniemyśl: I – 19.11.2018 r., II – 03.12.2018 r., III – 20.12.2018 r., IV – 25.02.2019 r. 

i V – 25.03.2019 r. Radni Gminy Zaniemyśl brali udział w pracach Komisji Wspólnej Rady 

Gminy Zaniemyśl, celem omówienia bieżących wniosków oraz analizy projektów uchwał 

procedowanych podczas Sesji Rady Gminy Zaniemyśl. Komisje Wspólne odbyły się                     

w następujących terminach: I – 26.11.2018 r., II – 6.12.2018 r., III – 17.12.2018 r., IV – 

18.02.2019 r. i V – 18.03.2019 r. Uchwałą nr II/18/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 3 

grudnia 2018 r. w sprawie wyboru Przewodniczących Komisji Rady Gminy Zaniemyśl, 

stwierdzono wybór Przewodniczących: Rewizyjnej – Radny Bartosz Biskup, Budżetowo – 

Gospodarczej – Radna Katarzyna Gomułkiewicz, Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Radny 

Marek Stroiwąs, Oświaty i Kultury – Radna Jolanta Jóźwiak,  Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji – Radna Kamila Kołacka. Uchwałą nr II/19/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 3 

grudnia 2018 r. w sprawie powołania składów osobowych Komisji i określenia przedmiotu 

działania został powołany skład poszczególnych Komisji i wyznaczony przedmiot ich 

działania. Zakres działania komisji stałych Rady Gminy Zaniemyśl w okresie 

sprawozdawczym był następujący: 

 

KOMISJA REWIZYJNA 

Komisja Rewizyjna odbyła 3 posiedzenia: 

I – 04.02.2019 r. – dotyczące wydatkowania środków na realizację Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2017 r. i I półroczu 2018 r. 

II – 14.02.2019 r. – w sprawie analizy inwestycji pn. Budowa ul. Akacjowej, Bukowej                                 

i Średzkiej w Zaniemyślu etap I i II. 

III – 25.03.2019 r. – posiedzenie obejmowało analizę finansową udzielonych dotacji dla 

jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Zaniemyśl za lata 2015 – 2018. 

 

KOMISJA SKARG WNIOSKÓW I PETYCJI 

Komisja Skarg Wniosków i Uchwał odbyła jedno posiedzenie: 

I – 28.02.2019 r. – w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 06.02.2019 r. mieszkańców wsi 

Jeziory Wielkie dotyczącego przeniesienia lokalizacji świetlicy wiejskiej.  

23.02.2019 r. – Komisja odbyła wizję terenową hydroforni w Jeziorach Wielkich                                               

i potencjalnego miejsca lokalizacji nowej świetlicy wiejskiej w Jeziorach Wielkich. 

29.03.2019 r. – Komisja odbyła wizję terenową miejsca projektowanej lokalizacji Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Łęknie (przy placu zabaw) oraz 

potencjalnego miejsca lokalizacji PSZOK przy gminnej oczyszczalni ścieków. 

 

KOMISJA BUDŻETOWO – GOSPODARCZA 

Komisja Budżetowo – Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie I – 20.12.2018 r. celem 

ustalenia i zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji na 2019 r. 

 

KOMISJA ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyła dwa posiedzenia: 

I – 28.01.2019 r. – w sprawie ustalenia i zatwierdzenia planu pracy Komisji na 2019 r. 
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II – 22.03.2019 r. – posiedzenie wyjazdowe rozpoczęło się w Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej Sp. z o.o. w Zaniemyślu, a jego celem było zapoznanie się z zasadami 

funkcjonowania oczyszczalni ścieków i stacji uzdatniania wody na terenie Gminy Zaniemyśl. 

Komisja oceniła stan i działanie gminnej oczyszczalni ścieków w Łęknie oraz stacji 

uzdatniania wody w Zaniemyślu, Brzostku, Polwicy i Czarnotkach. Omówiono aktualny stan 

i działanie oraz potrzeby rozwoju infrastruktury wodno-kanalizacyjnej gminy. 

14.03.2019 r. – Przewodniczący Komisji Radny Marek Stroiwąs brał udział w posiedzeniu 

Komisji Środowiska, Rolnictwa i Polityki Społecznej Powiatu Średzkiego na temat: „Zajęcie 

stanowiska w sprawie trudnej sytuacji na rynkach rolnych”. 

 

KOMISJA OŚWIATY I KULTURY 

Komisja Oświaty i Kultury odbyła trzy posiedzenia: 

I – 21.01.2019 r. – w sprawie ustalenia i zatwierdzenia plan pracy Komisji na 2019 r. 

II – 12.03.2019 r. – posiedzenie komisji odbyło się w Gminnej Izbie Pamięci, a jego celem 

było spotkanie z członkami Stowarzyszenia Ziemia Zaniemyska. Komisja zapoznała się                                 

z działalnością Stowarzyszenia, prowadzoną ekspozycją w Izbie Pamięci oraz wspólnie 

wypracowano ramy współpracy dotyczące między innymi promocji walorów historycznych           

i turystycznych Gminy Zaniemyśl.   

III – 27.03.2019 r. – Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Gminnego 

Ośrodka Kultury w Zaniemyślu za 2018 r. oraz preliminarzem imprez na 2019 r.   

Następnie w Bibliotece Publicznej Gminy Zaniemyśl, komisja zapoznała się z działalnością 

tej jednostki w 2018 r. oraz stanem biblioteki i potrzebami w zakresie rozwoju i remontów. 

Komisja wizytowała halę widowiskowo – sportową i zapoznała się ze sprawozdaniem                   

z działalności za 2018 r. i programem działania na 2019 r. 

28.12.2018 r. – Przewodnicząca Rady Justyna Dąbrowska i Przewodnicząca Komisji Oświaty 

i Kultury Jolanta Jóźwiak odbyły spotkanie z prezesem Towarzystwa Przyjaciół Kolejki 

Średzkiej „Bana” p. Marcinem Krigerem i wiceprezesem p. Arkadiuszem Kaczmarkiem                       

w sprawie możliwości współpracy i rozwoju kolejki wąskotorowej na terenie Gminy 

Zaniemyśl.  

 

Radni odbyli szkolenia o następującej tematyce: 

07.01.2019 r. – „Status prawny radnego”, prelegent prof. UAM dr hab. Rafał Szczepaniak 

(Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych), w szkoleniu wzięło udział 12 

Radnych (J. Dąbrowska, A. Frąckowiak, K. Gomułkiewicz, T. Grabowski, J. Grześkowiak, J. 

Jóźwiak, K. Kołacka, P. Kurpik, Z. Łyszczarz, B. Mieloch, E. Pankowski, M. Stroiwąs). 

28.03.2019 r. – „Zasady gospodarki finansowej jednostek samorządu terytorialnego 

obowiązujące w toku wykonywania budżetu, absolutorium komunalne”, zorganizowane przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu, w szkoleniu wzięło udział 4 członków Komisji 

Rewizyjnej (B. Biskup, T. Grabowski, J. Jóźwiak i Z. Łyszczarz) oraz Przewodnicząca Rady 

Gminy J. Dąbrowska. 

 

Radni oraz Przewodnicząca Rady uczestniczyli w zebraniach sprawozdawczo – wyborczych 

odbywających się w poszczególnych sołectwach Gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy pełniła dyżur w Urzędzie Gminy w poniedziałki od 14 – 16.   
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Szczegółowe dane dotyczące posiedzeń Rady Gminy Zaniemyśl wraz z protokołami znajdują  

się na stronie internetowej Gminy Zaniemyśl w zakładce Rada Gminy – e-sesja 

ZANIEMYŚL.PORTAL DLA MIESZKAŃCA 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Michał Marciniak, mam dwie interpelacje, dotyczące jednego tematu, chodzi o śmieci, które 

mamy w naszych lasach, miesiąc temu otrzymałem zdjęcia mieszkanki Gminy Zaniemyśl lasu 

przy ulicy Sosnowej, napotkała bardzo dużą ilość wysypanych śmieci, typowo śmieci 

domowych, produkowane przez gospodarstwa domowe, w ramach tzw. czynu harcerskiego, 

sama z dziećmi posprzątała, zrobiła zdjęcia przed i po, czyn zasługuje na bardzo dobrą 

pochwałę, piękny wzór dla dzieci ale mnie zastanawia jedna kwestia ponieważ jesteśmy  

Gminą jako jedna z pierwszych, w mojej ocenie, wprowadziła dobry program jeżeli chodzi                  

o kwestię związaną  z oddawaniem śmieci, że każdy mieszkaniec jest zobligowany do tego, 

bez względu na to czy produkuje śmieci czy nie produkuje, aby opłacać ryczałtowo określoną 

kwotę i mam takie pytanie, myślę, że głównie do Pani Kierownik Referatu, czy są na terenie 

Gminy mieszkańcy, którzy takowej umowy nie mają  podpisanej i jeżeli tacy się znajdują to 

czy my z punktu widzenia Gminy mamy argumenty, narzędzia, żeby ich kontrolować, czy oni 

te śmieci oddają do jakieś innej firmy, czy jest taka prawna możliwość żeby ktoś na terenie 

naszej Gminy nie miał podpisanej umowy dotyczącej oddawania śmieci, bo w mojej ocenie to 

jest nielogiczne, jeżeli jest Zakład Gospodarki Komunalnej, obsługuje nas w tym momencie 

Śrem, który przyjeżdża i zabiera każdą ilość śmieci no to osoba, która ma podpisaną umowę                

i opłaca co miesiąc no to już abstrahując od  innych czynników związanych z jakimiś 

elementami wychowania, kultury i czystości no w mojej ocenie nie miały absolutnie 

uzasadnienia, żeby śmieci wynosić do lasu, pomijając aspekty przyrodnicze ponieważ nawet 

chociażby kwestia dostarczenia tych śmieci do lasu wiąże się z jakimś określonym wysiłkiem, 

łatwiej byłoby tej osobie te śmieci wystawić, wnioskuję, że są jakieś osoby, albo przyjezdne, 

albo osoby z terenu naszej Gminy, które takowej umowy nie mają podpisanej, być może, że 

mówią, że podpisały z kimś innym, jeżeli tak to czy jesteśmy w stanie to skontrolować i czy 

w ogóle jesteśmy w stanie wywrzeć presję na tych osobach, gdzie takowe występują, żeby 

umowy z nami podpisały, to jest jedna kwestia, a druga kwestia dotyczy również śmieci ale     

w okolicach marketu BIEDRONKA, wzdłuż ulicy Czarneckiej, na tych wolnych 

przestrzeniach są śmieci porozrzucane, w ocenie mieszkańców, którzy tam spacerują, są 

produkowane przez market BIEDRONKA, daleki jestem od tego, żeby kogokolwiek 

posądzać, widzimy niejednokrotnie jak są dostawy, przyjeżdżają duże auta transportowe, duże 

tiry są rozładowywane, są europalety ściągane, w mojej ocenie to może być tym 

spowodowane, że Panowie magazynierzy od razu tych śmieci nie wynoszą, wieje wiatr, to 

wszystko jest porozrzucane, czy my jako Urząd mamy jakąś możliwość aby, podobnie jak to 

miało miejsce z marketem, który znajduje się obok, był tam problem podobny dwa lata temu, 

wiem, że Pan Wójt rozmawiał i wiem, że tam taki kontener został postawiony, kontener cały 

czas stoi i nie widzę tam tego problemu, czy jesteśmy w stanie podobną kwestie wywrzeć na 

markecie BIEDRONKA, żeby również taki kontener postawili i od razu jak przyjeżdża 

dostawa to żeby od razu magazynier czy osoba, która zajmuje się utrzymaniem czystości 

śmieci wynosiła , żeby to nie było rozrzucane, bardzo dziękuję 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, przypominam Panie Radny, że 

interpelacje i zapytania są pisemne, czy jest Pan przygotowany, w związku z tym nie możemy 

uznać tego za interpelację czy zapytanie, jedynie mogą zapytać Pana Wójta czy odpowie                 

w wolnych wnioskach, Wójt odpowie w wolnych głosach i wnioskach, przypominam, że 

interpelacje i zapytania są w formie pisemnej, można oczywiście tą interpelację powtórzyć na 

następnej sesji, zobaczymy czy zadowoli Pana odpowiedź Pana Wójta w ostatnim punkcie 

sesji   

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania, na poprzedniej sesji dnia 25 marca 2019 r. nie 

zgłoszono interpelacji. 

8.Przedstawienie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej                            

w Zaniemyślu w 2018 r., sprawozdanie przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

Pani Anna Zimmer, sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Ośrodka Kultury w Zaniemyślu za 2018 r. przedstawił Pan Bogdan Schwanke, zastępca 

Wójta 

W dyskusji wzięli udział: 

- Justyna Dąbrowska, zapytam o zwrot podatku VAT, za 2018 rok mieliśmy tylko zwrotu  

- Bogdan Schwanke,  34.333,00 zł. łącznie, z tego 31 tys. zł. jest za same Bitwy Morskie  

- Justyna Dąbrowska,  miałabym tylko pytanie odnośnie wykazanych w zobowiązaniach 

krótkoterminowych, wykazane w kwocie 3.355,04 zł., to będzie zobowiązanie wykazane                 

w dodatkowych informacjach i wyjaśnieniach  

- Bogdan Schwanke,  są to faktury, które przyszły styczniu, a jeszcze obejmowały grudzień, 

mikrofony to są te, które macie Państwo zakupione w grudniu natomiast faktury przyszły 

dopiero w styczniu, po nowym roku 

- Justyna Dąbrowska,  jeszcze jedno pytanie, są wykazane odsetki w kosztach finansowych 

czyli były płacone zobowiązania po terminie 

- Bogdan Schwanke,  było jedno drobne spóźnienie, faktura późno wpłynęła i drobne było 

takie uchybienie  

- Kamila Kołacka, mam pytanie, jeśli chodzi o GOK,  dotyczące wynagrodzeń, bowiem 

planowane wydatki na wynagrodzenia w projekcie budżetu za 2018 rok to była kwota 

166.956,12 zł. natomiast w sprawozdaniu finansowym za rok 2018 jest to kwota 176.570,00 

zł, przy czym wiadomo, że dwie osoby były na zwolnieniu lekarskim, jeden Pan pięć 

miesięcy i dalej była druga osoba, chyba, osiem miesięcy stąd moje pytanie dlaczego wzrosły 

koszty wynagrodzeń 

- Bogdan Schwanke, poprzedni projekt przygotowywała Pani Dyrektor łącznie z  obecnie już 

nie będącą księgową, więc tutaj było to  zgodne z tym, które jest realizacja  
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Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu za 2018 

r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, 

Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak 

PRZECIW (2) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska 

NIEOBECNI (2) 

Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr VI/51/2019 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

2) projekt uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia 

związku międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami 

komunalnymi przedstawiła Monika Niemier, Kierownik Referatu Infrastruktury 

W dyskusji wzięli udział: 

- Justyna Dąbrowska,  przedstawiła nam Pani tylko same pozytywy tego, negatywem tego 

jest, że gdyby Rada zostanie zupełnie wykluczona z procesu decyzyjnego jeśli chodzi o opłaty 

wszelakie, to jest taki minus, bo za nas będzie decydował Związek tak samo będzie 

decydował o formie odbioru odpadów, będzie to wszystko wspólne, jest to faktycznie 

koncepcja, uchwała intencyjna, nie wiąże się ona jeszcze z przystąpieniem do tego Związku                 

i myślę, że to też jest ważne  

- Katarzyna Gomułkiewicz, mam jedno krótkie pytanie, jeżeli podejmiemy taką uchwałę, 

inne Gminy też i zaczną się prace nad wynegocjowaniem warunków utworzenia tego 

Związku to kto będzie nas reprezentował w tych negocjacjach 

Wójt, Szanowni Państwo, odpowiadając na pytanie, myślę, że na pewno będę brał udział                

w tych pracach, mając na myśli Gminę Zaniemyśl, mieszkańców Gminy i wypracowane 

dotąd standardy będę się trzymał i pewno uczestniczyć będzie inny pracownik, gdy będę miał 

inne obowiązki, nie będę mógł uczestniczyć w spotkaniach, jeżeli chodzi o głosowanie, chcę 

dopowiedzieć do Pani Przewodniczącej, że też ustalimy, jeżeli Państwo wyrażą wolę, kto 

będzie miał ile głosów, ile przedstawicieli będzie na Walnym Związku osób reprezentowało 

daną Gminę, jaki będzie podział, Gmina będzie zawsze reprezentowana na Walnym tego 

Związku i też będzie miała jeden czy dwa głosy w zależności jaki ten podział nastąpi, 

ustaliliśmy wstępnie  na pierwszych spotkaniach, że większością głosów, nie będzie 

parytetów udziałowego w spółce i kto jaki ma kapitał tylko będzie to wszystko 

doprecyzowane przez te miesiące następne i to wtedy, myślę, że jak będzie już coś 

doprecyzowane to będę Państwu przedstawiał oczywiście jeżeli będziemy uczestniczyć  

- Justyna Dąbrowska,  mam nadzieję, że Statut i prace, które będą prowadzone w Związku 

Gminnym będą korzystne, trzeba zauważyć, że z tych dziewiętnastu Gmin jesteśmy chyba 
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trzynastą czy czternastą Gminą pod względem wielkości więc jesteśmy jednym z mniejszych 

partnerów tego Związku Gminnego aczkolwiek druga strona jest taka nikt nie wie co będzie 

jeżeli do tego Związku nie przystąpimy, kto będzie od nas odbierał odpady, tak więc, więcej 

niewiadomych niż wiadomych jest w tej chwili ale to już Państwo podejmiecie decyzję  

 

Głosowano w sprawie: 

zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia związku międzygminnego 

realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Justyna Dąbrowska, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz 

NIEOBECNI (2) 

Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr VI/52/2019 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

 

3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                

w miejscowości Jeziory Małe, obręb geodezyjny Łękno przedstawiła Barbara 

Cukrowska, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

W dyskusji wzięli udział: 

- Tomasz Grabowski, zapytam, ta działka nie ma żadnego innego przeznaczenia prócz 

rolnego, żadnych rowów melioracyjnych? 

- Barbara Cukrowska, nie 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Jeziory Małe, obręb 

geodezyjny Łękno 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Kurpik 

NIEOBECNI (2) 
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Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr VI/53/2019 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

10 – cio minutowa przerwa 

 

4) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na 2019 r. 

przedstawiła Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na 2019 r. 

na sali obecnych jest 12 Radnych, nieobecna Radna Kamila Kołacka 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr VI/54/2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

 

5) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

na sali obecnych jest 13 Radnych, Radna Kamila Kołacka wróciła na obrady  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr VI/55/2019 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 
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- Justyna Dąbrowska,  ja tylko uspokoję Radnych i mieszkańców jeżeli chodzi                                

o rekultywację jeziora Raczyńskiego, to nie ma zagrożenia, że nie został budżet na ubiegłej 

sesji przyjęty dlatego, że pierwsze zabiegi rekultywacyjne są zaplanowane na maj, od maja do 

października i w tegorocznych pracach rekultywacyjnych nie ma zaplanowanych prac marzec 

– kwiecień, czyli nie ma zaplanowanego użycia chlorku magnezu, mam nadzieję, że pozostałe 

przedsięwzięcia, które mają być do rekultywacji jeszcze robione czyli gabiony na dopływach 

do jeziora D3, D4 i D6 i D7, które były założone przy finansach naszych zostaną 

zrealizowane, bo taki harmonogram rekultywacyjny te przedsięwzięcia jeszcze dodatkowo 

zakładał, które teraz nie będą realizowane, więc tutaj jeżeli chodzi o rekultywację nie ma 

żadnego, jak dla mnie, nie ma żadnego zagrożenia, dlatego jeszcze, były też informacje, że 

taki ten zmniejszony zakres rekultywacji został zaakceptowany przez profesora Gołdynia, to 

tak w woli wyjaśnień i myślę, że, proszę nie straszyć mieszkańców tylko zapoznać się                        

z dokumentacją 

 

Wójt, Szanowni Państwo, przed sesją 25 marca, spotkałem się z profesorem Gołdyniem, 

który już wówczas, oczywiście słownie, wyraził mi swoje zaniepokojenie, gdyż pierwsze 

zabiegi powinny być dokonane zaraz na początku po zniknięciu lodu, ale wyjaśniłem w tej 

rozmowie czemu co i jak, gdyż nie było to zaplanowane w projekcie budżetu, szukaliśmy 

pieniądze, a więc pierwsze przetargi były, rozstrzygnięcia po przetargowe, oszczędności 

powodowały to, że dopiero mogę zaproponować Wysokiej Radzie to zadanie też do realizacji, 

teraz Państwu mogę powiedzieć, że nawet wykonawca tym się bardzo przejął, gdyż też mu 

bardzo zależy, żeby ten stan wody był chociażby taki jak w ubiegłym roku, no cóż podjęliście 

decyzję, na swoje ryzyko finansowe już zabieg zrobił, powiedziałem, że umowy nie podpiszę 

dopóki nie będzie Rada, nie przegłosuje korekty budżetu, tak więc już pierwszy zabieg został 

dokonany, niezależnie od tego jaką decyzję Państwo podjęliście 25 marca, tego roku, to tyle 

jeżeli chodzi o informację 

 

- Justyna Dąbrowska,   Panie Wójcie to co miało być wykonane marzec-kwiecień po zejściu 

lodu nie będzie wykonywane czyli wykonanie zabiegu mobilnej aeracji pulwezyzacyjnej                    

z precyzyjną inaktywacją fosforu na powierzchni całego jeziora przy użyciu chlorku 

magnezu, które miało być zrobione marzec-kwiecień po zejściu lodu w ogóle nie było                     

w planach do robienia w tym roku i to miało być w marcu, kwietniu i za to jest zrobione,  

podejrzewam, to wykonanie zabiegu mobilnej aeracji pulwezyzacyjnej z precyzyjną 

inaktywacją fosforu na powierzchni całego jeziora przy użyciu siarczanu żelaza czyli tzw. 

PIX-u i to miało być od maja do listopada, zostało wcześniej mam nadzieję, że to wszystko 

wystarczy   

 

6) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/117/92 Rady Gminy Zaniemyśl 

z dnia 26 października 1992 r. w sprawie przystąpienia Gminy Zaniemyśl do 

stowarzyszenia Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych 

przedstawiła Marta Tomys, Sekretarz Gminy  

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XVIII/117/92 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 1992 r.                   

w sprawie przystąpienia Gminy Zaniemyśl do stowarzyszenia Wielkopolski Ośrodek 

Kształcenia i Studiów Samorządowych 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr VI/56/2019 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

7) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków                   

i klubów dziecięcych przedstawił Bogdan Schwanke, zastępca Wójta 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr VI/57/2019 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

odpowiedź na pytanie Radnego Michała Marciniaka 

- Wójt, Szanowni Państwo traktuję to jako wniosek ustny, nie jako interpelację, jeżeli Pan się 

zgodzi to nie będziemy odpowiadać na piśmie, nie wiem czy wystarczą moje wyjaśnienia, 

odniosę się do Pana wypowiedzi i Pana zapytania, dzikie wysypiska, które niestety tworzymy 

na terenie lasów i nie tylko, ubolewam nad tym, chyba na ostatniej Komisji też o tym 

wspominałem, ciągle zastanawiamy się w Urzędzie czemu tak się  dzieje, skoro wszyscy 

mieszkańcy, o których my wiemy, co tu przebywają, zamieszkują, nie tylko zameldowani, 

płaca nam opłatę śmieciową i są objęci opłatą śmieciową dlaczego wyrzucają do lasu czy 

innych miejsc poza swoja nieruchomością, przyczyn jest trochę, nie wszystkie je wymienię, 

ale myślę, że tak ci, którzy rzeczywiście płacą za ilość osób na nieruchomości, chyba nie ma 

sensu żeby gdzieś wywozili, to im się po prostu nie opłaca, bo ktoś może ich zobaczyć, spisać 

numer rejestracyjny i mogą mieć nieprzyjemności jak do nas to dotrze, uruchamiamy wtedy 

organy ścigania, ale, Szanowni Państwo, Państwu przypomnę, że opłatą śmieciową objęte są 

nieruchomości zamieszkałe w naszej Gminie, a mamy jeszcze nieruchomości, które nie są 

zamieszkałe, jakie to są, a więc tam, gdzie na stałe człowiek nie mieszka, a konkretnie 

mniejsze, większe zakłady, tam, gdzie się prowadzi działalność gospodarczą, myślę                    

o sklepach, myślę o warsztatach, myślę o większych firmach, tu zgodnie z ustawą 

obowiązującą każdy właściciel sam powinien zawrzeć umowę na odbiór z firmą, która ma 
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koncesję wydaną przeze mnie i może odbierać odpady komunalne, jeżeli odpady wytworzyła 

ta firma  czy ten sklep wówczas dzwoni, zresztą to jest w umowie jest określone z tą firmą,                 

i ta firma odbiera te odpady, i płaci za ilość tych odpadów, i podejrzewam, że tu jest problem, 

bo jak mam dużo  to będę musiał płacić, pytanie czy wszystkie firmy mają tą umowę, myślę, 

że będziemy musieli wzywać właścicieli mniejszych, większych firm i poprosić, żeby 

pokazali nam umowę, skontrolujemy ile tych odpadów zostało przez firmę, która ma 

koncesję, odebrane z tej nieruchomości ale nie teraz na bieżąco tylko za rok 2018, przyjrzymy 

się temu, bo to mnie też boli, a oczekuje się, żeby Gmina posprzątała te dzikie wysypiska, na 

które też z opłaty musimy mieć pieniądze, a mamy tyle tych pieniędzy z opłaty, że nawet                  

w tym roku będziemy, tak jak w ubiegłym, trochę dołożymy, żeby zapłacić ten ryczałt dla tej 

firmy, która nam wywozi od wszystkich  nieruchomości i chyba to jest główny problem, 

nieraz się przyglądam jak gdzieś przejeżdżam co tam jest wyrzucane, chyba jak ktoś ma 

oponę u siebie i ma zapłaconą opłatę to wystawi, ale jeżeli tam tych opon jest parę to się 

zastanawiam, który warsztat, który wymienił oponę, nieprzydatną do niczego żeby nie 

zapłacić za utylizację pozbywa się po prostu tego, oczywiście to są moje przypuszczenia, ja 

nie mówię, że tak jest, bo jak chwycimy za rękę to rzeczywiście wszczynamy postępowanie                    

i zgłaszamy do organów ścigania, wielokrotnie tak było, ale niestety sami z Urzędu, z 

pracownikami obserwować jak to się dzieje, gdzie kto wywozi, to jest chyba ta główna 

przyczyna tego, że jeszcze te dzikie wysypiska są oczywiście tak jak powiedział Pan Radny 

na pewno nas odwiedzają inni, nie zamieszkujący tu, osoby z innych Gmin i też trochę 

podrzucają, parokrotnie stwierdziliśmy taki przypadek, gdyż nie w każdej Gminie jest tak jak 

u nas, a więc wszystko co wytworzy będzie z przed nieruchomości odebrane, my mamy taki 

Regulamin, ze praktycznie wszystko można to co się wyprodukuje wystawić i będzie przez 

firmę odebrane, ale sąsiednie Gminy nie wszystko w Regulaminie odbierają i wtedy ten 

właściciel, tej nieruchomości, próbuje gdzieś się pozbyć tego co wytworzył, co jeszcze, 

BIEDRONKA, rzeczywiście, zwrócimy się do kierownictwa tego marketu żeby porządkowali 

wokół całego terenu nie tylko utwardzonego, żeby tych woreczków, reklamówek, papierów 

było jak najmniej, żeby dbali, to tyle mogę zrobić, my nie mamy, jak Państwo wiecie, ani 

policji municypalnej ani straży gminnej, a tylko tam, gdzie one są to strażnicy jadą, mogą 

wystawić mandat itd., my w Urzędzie, w Gminie Zaniemyśl nie możemy mandatów stosować 

jedynie decyzje wydawać administracyjne, które długo trwają, potem są odwołania  i sprawy 

się bardzo długo toczą, nie wiem czy Panu te moje wyjaśnienia wystarczą, ja z ubolewaniem 

to mówię wielokrotnie od lat, dziwie się, że skoro wszyscy mamy opłatę, boli nas ta opłata                

i jeszcze te opłaty wyrzucamy tam, gdzie one nie powinny być wyrzucone, a to świadczy                

o nas wszystkich, o całej Gminie, nie tylko Wójcie, bo my mieszkamy w tej Gminie i każdy 

kto z zewnątrz przyjedzie, zobaczy i tak samo my jako mieszkańcy się zastanawiamy kto miał 

interes w tym, żeby gdzieś w lesie czy w innym miejscu wyrzucić te odpady i nikt się nie 

zastanawia kto ma posprzątać, kto ma ponieść koszty, to tyle z mojej strony, dziękuję 

 

- Katarzyna Gomułkiewicz (Ad Vocem), możemy prosić aby taka kontrola, której tutaj 

pomysł przedstawił Pan Wójt, właśnie przedsiębiorców pod kątem tego czy mają zawarte 

umowy na wywóz odpadów, była faktycznie przeprowadzona w tym roku 

- Wójt, tak będziemy robić wszystko żeby to jak najszybciej nastąpiło, oczywiście proszę 

wybaczyć, Szanowni Państwo, Wysoka Rado, że to nie będzie tak szybko, ja mam do 

odpadów, co wiecie doskonale, 1/8 czy 2/8 etatu, który musi też pracować na bieżąco 

obsługiwać mieszkańców, przyjmować deklaracje czy informacje o ilości osób itd. sprawy 

administracyjne a w między czasie też myślę, że tutaj przygotujemy pisma, wyślemy do 

wszystkich firm, żeby właściciele tych firm nam podali informacje, może jakieś wnioki z tego 

wyciągniemy  
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- Tomasz Grabowski, mam pytanie dotyczące śmieci, bo poruszaliśmy ostatnio temat śmieci 

związanych z większą ilością turystów przyjeżdżających na weekend, tych wszystkich śmieci 

wysypujących się z koszty, czy jakieś decyzje zapadły, więcej koszy czy częstsze opróżnianie 

tych koszy 

- Wójt, tak, Szanowni Państwo, nie wiem czy na ostatniej sesji o tym mówiłem , bo był ten 

temat, był jeden bardzo ładny weekend w tym roku, sobota, niedziela, oczywiście 

zauważyliśmy, ja się z tego bardzo cieszę, ze mamy bardzo dużo odwiedzin, może nie 

turystów ale osób czy rodzin, którzy z zewnątrz, z innych miast Poznania czy Środy itd., do 

Zaniemyśla przyjeżdżają ale zdajemy sobie z tego sprawę, że osoby, które tu przyjadą, kupią 

lody czy coś w jakimś opakowaniu to ten odpad gdzieś do kosza chcą wyrzucić i to chyba, 

powiem szczerze zaskoczyło ale zaraz po tej informacji zleciłem Prezesowi naszej spółki 

żeby nie tylko latem ale już teraz jak się zbliża ładny weekend żeby uruchomił swoje służby               

i w sobotę był odbiór śmieci, jak będzie ładna niedziela to nawet dwa razy jak to robimy 

latem, żeby teraz w tym okresie wiosennym też odbierali z koszy, częściej opróżniali te kosze, 

myślę, że już teraz nas nie zaskoczy chociaż głowy nie daję, bo nigdy nie jesteśmy w stanie 

przewidzieć, oni zbiorą te kosze o godzinie powiedzmy jedenastej czy dwunastej potem 

jeszcze raz popołudniu przejeżdżają ale dzień jest dłuższy i produkujemy wszyscy odpady                    

i wyrzucamy do tych koszy butelki plastikowe itd. i ten kosz bardzo szybko się zapełnia,  

oczywiście, Szanowni Państwo, tak jak mówiłem, ustawimy nowe kosze na całej ścieżce, do 

17 maja one będą stały, będzie ich więcej, zastanawiamy się czy zostawić te, które są czy 

zrobić wszystkie jednolite te nowe, a te, które mamy tam ustawione i są jeszcze do 

użytkowania ustawimy jeszcze w tych miejscach, gdzie ich może brakuje albo odległość od 

tych koszy jest za duża żeby po prostu częściej były, żeby nie wyrzucać na chodnik, na 

pobocze tylko do kosza  

- Justyna Dąbrowska,  jeszcze warto dodać Panie Wójcie, ze każdy właściciel 

nieruchomości jest odpowiedzialny za porządek na terenie własnej posesji, czy to jest las, czy 

to jest działka i musi nawet jeżeli to nie są jego śmieci zobowiązany jest mieć porządek 

- Wójt, Pani Przewodnicząca racja, a jaka rzeczywistość, 

- Justyna Dąbrowska,  wiadomo jaka jest rzeczywistość 

- Wójt, powiem tak, wielokrotnie zawsze mówię delikatnie, posprzątaj na tej swojej 

nieruchomości, jak znamy się, no to jest przyjmowane trochę niezbyt, ale często te osoby, 

które na swojej działce , na swojej nieruchomości maja tzw. Bałagan, często zwracają mi 

uwagę na sąsiada, wtedy odpowiadam tak, zrób porządek u siebie a potem zwracaj na innego, 

bo łatwo jest wskazywać inna osobę, chcę też przypomnieć, Szanowni Państwo, że, 

szczególnie dotyczy to Zaniemyśla, ale nie tylko już w tej chwili, obowiązkiem właściciela 

nieruchomości jest utrzymywać w czystości, a nie tylko odśnieżać, chodnik, który przylega do 

nieruchomości bezpośrednio, jak to jest to Państwo widzicie, nie będę oceniał, oczywiście 

wielu właścicieli tak jak to było kiedyś, że sobota, też pozamiatają, przegrabią ten pas, a 

niektórzy jak „komunalka” nie przyjedzie tzw. to nie 

- Justyna Dąbrowska,  szkolenie dla Radnych, Sołtysów i Rad Sołeckich odbędzie się                       

30 kwietnia br. o godz. 13:00 w strażnicy OSP Zaniemyśl, tematem szkolenia będą Fundusze 

Sołeckie, prowadzi je Krzysztof Drozdowicz, jest wielka prośba do Pań i Panów Sołtysów                  

o poinformowanie swoich Rad Sołeckich, aby członkowie wzięli również udział w tym 

szkoleniu, jeżeli inne osoby będą zainteresowane strażnica jest duża, myślę, że pomieścimy 

się wszyscy, tak więc zapraszam na szkolenie z Funduszy Sołeckich, przypominam Radnym 

oświadczenia majątkowe składamy do 30 kwietnia w biurze Rady, Stowarzyszenie ZIEMIA 

ZANIEMYSKA zaprasza na „Noc Muzeów”, która się odbędzie 18 maja br. na godz. 19:00 
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do Izby Pamięci, Pani Prezes prosiła aby przekazać taką informację będzie można przyjść 

obejrzeć ekspozycje, porozmawiać, włączamy się w ogólnopolską akcję, Pan Wójt już o tym 

mówił, o konsultacjach społecznych dotyczących przebiegu drogi S11, które odbędą się                        

7 maja o godz. 16:00 w strażnicy OSP Zaniemyśl, w związku z tym spotkaniem wpłynął też 

wniosek do Rady Gminy:   
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korytarz nr 3 jest najbardziej inwazyjny na terenie Gminy Zaniemyśl i w związku z tym 

bardzo ważna jest nasza obecność na tym spotkaniu i przedstawienie swoich racji, do Pana 

Wójta wpłynęły jeszcze dwie dodatkowe petycje, również sprzeciwiające się przebiegu 

wariantu nr 3, tak więc jeszcze raz zachęcam Państwa do wzięcia udziału w tej dyskusji 

zwłaszcza Panie i Panów Sołtysów, przez które tereny pójdzie korytarz nr 3, bo wasza opinia 

jest po prostu bardzo ważna, do Rady Gminy Zaniemyśl wpłynęło jeszcze pismo, Wiceprezes 

ZNP w Zaniemyślu: 
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w związku z tym, że za oświatę odpowiada organ prowadzący, Panie Wójcie bardzo proszę             

o zajecie głosu, Pan jest tutaj osobą odpowiedzialną w tej kwestii 

- Wójt, tak to jest Szanowni Państwo, trudne sprawy to Wójt 

- Justyna Dąbrowska,  Rada nie ma kompetencji, możemy mieć swoje uwagi 

- Wójt, oczywiście, jeżeli treść usłyszałem co Pani przeczytała, że niech Rada na sesji tym 

tematem się zajmie, zajmujemy się  
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- Justyna Dąbrowska,  może najpierw Pana stanowisko 

- Wójt, Szanowni Państwo, czy mi się to podoba czy nie ja muszę obowiązujące prawo 

przestrzegać, mam na myśli różne ustawy i ustawę o finansach publicznych, w ustawach 

zapisane jest wyraźnie, to dotyczy wszystkich, nie tylko nauczycieli, że za czas strajku nie 

należy się wynagrodzenie, ja oczywiście strajkujących rozumiem ale muszę stosować się do 

przepisów, zobaczymy, czas pokaże, czy za chwilę nie dostane pisma od regionalnej Izby 

Obrachunkowej, bo już niektóre wysłały do swoich samorządów, nasze poznańskie jeszcze 

nie wysłało, oczywiście ja wiem jaka będzie treść, zakazująca, bo to z tego sobie zdaję 

sprawę, jedną rzecz, którą mogę tu dzisiaj powiedzieć budżety poszczególnych placówek 

oświatowych są przyjęte Panie Dyrektorki mają te budżety, na ten rok, tak jak 

przewidywaliśmy i złotówki z tego budżetu nie zabiorę, mówię chociażby o to nie 

wypłacenie, w tych budżetach placówek oświatowych te pieniądze pozostaną, gdzie je 

skierujemy, czy w jakiejś innej formie, wszystko przed nami, często jest tak Szanowni 

Państwo, że trwa strajk, jakaś grupa w kraju strajkuje, ale potem następuje, po jakimś czasie, 

porozumienie między Rządem a tą grupą strajkujących górników czy odlewników, tak 

wymieniam sobie, i tam w tym porozumieniu, wielokrotnie tak było, że te strony podpisały 

porozumienie i tym grypom, które strajkowały należy wypłacić wynagrodzenie za ten okres 

strajku, wtedy to ja musze wykonać, dzisiaj nie wiem jak to się zakończy, jutro prawdo 

podobnie znowu są rozmowy, zobaczymy co będzie czy najbliższy jakiś okres pokaże, na 

dzień dzisiejszy nie powiem Państwu, że tak wynagrodzenie, które było przewidziane dla tych 

strajkujących wypłacę, bo mi nie wolno tego powiedzieć, czas pokaże jak to będzie 

wyglądało, to tyle mogę w tym temacie powiedzieć, jeżeli Szanowni Państwo wypłacę 

niezgodnie z prawem obowiązującym to za to wynagrodzenie, za wypłatę tego 

wynagrodzenia, w formie wynagrodzenia oczywiście mówię, to jest złamanie dyscypliny 

finansów publicznych i na Komisje orzekającą jestem wzywany, nikt więcej, oczywiście 

otrzymam jakąś karę, łącznie z tym, ze ostateczna kara taka najważniejsza jest koniec                         

z wójtowaniem, do widzenia, zakaz zajmowania stanowisk publicznych  na okres pięciu lat, 

bo takie kary rzecznik dyscypliny finansów publicznych może udzielić, oczywiście to są 

najbardziej drastyczne, ale to są kary finansowe, nie dla budżetu tylko z mojej kieszeni czy 

jakieś inne kary, jest to rozpisane wszystko itd., tyle na razie Szanowni Państwo mogę, ja się 

bardzo cieszę, że placówki oświatowe już będą pracowały, rozumiem strajkujących, 

wielokrotnie przez te dwa czy trzy lata mówiłem, ale tu na pewno na sali też Państwo macie 

inne spojrzenie na to, że ta reforma od samego początku mi się nie podobała, że w trakcie tej 

reformy z samorządu budżetu Gminy Zaniemyśl wydaliśmy niepotrzebnie pieniądze, bo nie 

Rząd nam dawał tylko my musieliśmy dostosowywać, musieliśmy robić jeszcze nie wiem ile 

nas czeka wydatków, ja się zastanawiam dzisiaj, Szanowni Państwo, bo z jednym Związkiem 

już podpisano Porozumienie, subwencja na ten rok została ustalona, dla Gminy Zaniemyśl, na 

okrągło 7 milionów i słyszę, że będą sprawdzane samorządy czy 7 milionów wydajemy na 

oświatę czy czasem, bo subwencje możemy kierować na inne cele, tylko ja, niech przyjadą, 

powiem tak, przewidujemy wydać nie 7 milionów na oświatę naszą tylko 11,5 milionów, a 

skąd się bierze ten naddatek, z budżetu mieszkańców, z podatków, mogliśmy inne rzeczy 

robić, oczywiście są jeszcze przychody w oświacie, generalnie przewidujemy, że w tym roku 

do oświaty dołożymy jak się coś nie stanie około 3 milionów złotych, z Państwa podatków, 

bo innego źródła nie ma, możemy te pieniądze skierować na inne cele z podatków, a więc to 

czego Państwo oczekujecie, szeroko rozumianego rozwoju w naszej Gminie, infrastruktura 

czy inne zadania, ale moim obowiązkiem jest utrzymać naszą oświatę i musimy to robić, 

podwyżka jest przewidziana, tak słyszę, bo wsłuchuję się w informacje, około 10-cio 

procentowa od września, subwencja zakładała 5%, bo takie Porozumienie z Solidarnością 

było, czy Rząd subwencje podniesie nie wiem, zobaczymy, a jeżeli nie podniesie co Państwo 

byście zrobili, musimy dołożyć, nie mamy innego wyjścia, znowu z innych, z tych naszych 

pieniędzy, które mamy do dyspozycji, ale mam nadzieję, że to się dobrze i dla naszego 

budżetu i dla naszej kochanej oświaty dobrze zakończy, tego sobie wspólnie życzmy, 
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szanowni Państwo, jak Pani Przewodnicząca jeszcze pozwoli, jedną rzecz chciałem 

dopowiedzieć, z informacji, które Pani Przewodnicząca przekazała, o szkoleniu z Funduszu 

Sołeckiego dla Państwa Radnych i dla Sołtysów, nawet zainteresowanych mieszkańców, jak 

to było powiedziane, bardzo bym prosił, żeby wszyscy Sołtysi byli i Państwo Radni, którzy 

też macie swoje okręgi, bo zdecydowałem, że w miesiącu wrześniu, bo przeważnie zebrania 

się z Funduszy Sołeckich odbywają, moi pracownicy i ja nie będę jeździł, bo nie ma takiego 

obowiązku, nie chcemy, tak jak słyszałem wielokrotnie, że Urzędnicy i Wójt sugerują na co 

mieszkańcy mają wydać Fundusz Sołecki, nie, damy wszystkie dokumenty, Sołtys zwołuje 

zebranie, mieszkańcy przychodzą, wszystkie wypełnione dokumenty trafiają do mnie, dlatego 

bardzo proszę żebyście Państwo uczestniczyli w tym szkoleniu, bo ustawodawca zapisał                  

o Funduszu Sołeckim na co można wydać, żeby potem nie było nieporozumień, że 

mieszkańcy Sołectwa złożą do Wójta wniosek o wydanie tych pieniędzy z Funduszu 

Sołeckiego na ten cel, a ja czy moi pracownicy powiemy niestety nie, bo ustawodawca tego 

nie przewidział, nie zapisał, że na to można wydawać te pieniądze, myślę, że będzie bardziej 

demokratycznie, skoro współpraca z moimi pracownikami, często słyszę, a pewno                          

i z Wójtem,  bo pojawialiśmy się, czy zastępca, czy moi pracownicy na zebraniach i to 

przeszkadza, a taki głos słyszałem, nie będę wymieniał, no to mieszkańcy będą decydowali 

bez nas, ale my musimy spojrzeć na to czy to jest zgonie z prawem, jeżeli nie to jeszcze raz, 

aż w końcu Fundusz nie będzie w budżecie przewidziany, może to jest lepsze, ocenicie 

Państwo sami, dziękuję             

- mieszkaniec Gminy, mieszkam na terenie Gminy od  9 lat, chciałbym Państwu chwilę zająć 

w temacie stanu drogi na ulicy Wiśniowej i Morelowej w miejscowości Łękno, osiedle 

domków jednorodzinnych, ja tam mieszkam 9 lat, osiedle, myślę, że funkcjonuje parę lat 

dłużej, około czternastu, na samym początku droga została ułożona z płyt, no niestety ja nie 

miałem tego szczęścia, gdy ja się budowałem wszystko zostało położone, tak więc to posesji 

mieszczącej się na ulicy Wiśniowej niestety nie ma żadnej konkretnej drogi, od samego 

początku jak zaczęliśmy tutaj mieszkać, na tym osiedlu, zacząłem uczestniczyć w zebraniach 

Rady Sołeckiej, no jakby z prośbą co roku o utworzenie drogi, dostawaliśmy sygnały dosyć 

jasne, przekazy, że musimy poczekać, aż będziemy mieli kanalizację, aż będziemy mieli 

media, światłowody, odpowiednia ilość domów zostanie wybudowana na osiedlu, jakby 

wszystko od dwóch lat już na terenie tego osiedla mamy z tego co również słyszałem, nie 

wiem na ile to jest prawdziwe, prosiłbym o sprawdzenie tego, około dwóch lat temu były 

pieniądze przekazane na to żeby już drogą zrobić, zostały przekierowane na rozbudowę innej 

drogi ale w zamian za to dostaliśmy oświetlenie, z pieniędzy, które zostały z tamtej 

inwestycji, w zeszłym roku ktoś, niestety, wysypał na drogę tzw. „szut”, żużel, no przez to 

niestety mimo dokonanych, przynajmniej w moim przypadku, dokonanej sporej inwestycji na 

elewację parę lat temu, front domu wygląda jakby dom stał 15 – 20 lat temu, na moje koszty 

ja teraz będę wynajmował firmę, która mi ten front domu umyje specjalnymi maszynami, 

niestety nie jestem w stanie sam tego zrobić, ja pokryje te koszty oczywiście, natomiast tutaj 

prośba do Państwa, na ręce naszego Radnego Pana Marka Stroiwąsa została złożona petycja, 

podpisana przez wszystkich mieszkańców osiedla dodam, że na terenie osiedla mamy już 20 

domów jednorodzinnych, no i tak naprawdę liczba mieszkańców łącznie z dziećmi to jest już 

około 80 osób, stan płyt, które są na ulicy Morelowej już jest niestety w takim stanie, ze 

wspólnie z sąsiadami ucinamy druty, które wychodzą z tych płyt, moim zdanie to jest już 

trochę niepoważne, prośba Szanowni Radni do Państwa przy ustalaniu budżetu  na prace 

budowlane, na kolejny rok bardzo proszę o wzięcie pod uwagę naszą prośbę, dziękuję bardzo 

- Justyna Dąbrowska,  petycja mieszkańców ulic Morelowej i Wiśniowej wpłynęła do Rady 

Gminy, mogę Pana zapewnić, że w tej chwili Radni mają przygotowany zestaw już 

zaprojektowanych dróg oraz dróg, które są jeszcze nie utwardzone, na następnym posiedzeniu 

Rady, będzie to prawdopodobnie 20 maja, będzie wspólna Komisja, ma być ustalony 

harmonogram na najbliższe 5 lat, budowy dróg, chodników, utwardzenia dróg na terenie 
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Gminy, Radni mają dyskutować, na pewno ten wniosek będzie poddany dyskusji, nie potrafię 

Panu powiedzieć w jakiej kolejności, to o tym zadecyduje głosowanie, taki harmonogram 

zostanie zrobiony, na tą pięcioletnia kadencję, myślę, że pochylimy się nad tymi ulicami                  

w Łęknie również      

- Radna Katarzyna Gomułkiewicz, chciałam prosić o publikację protokołów z zebrań 

wiejskich, wracam do tego, na pierwszej sesji zmienialiśmy statuty Sołectw i prosiłam żeby to 

zostało wpisane, żeby protokoły, które podlegają publikacji, dostaliśmy odpowiedź, że nie ma 

takiej potrzeby, one będą publikowane i tak, niezwłocznie, no a z ostatnie tury zebrań nie ma 

tych protokołów, o to chciałam poprosić, dziękuję 

- Justyna Dąbrowska,  prośba została przyjęta, myślę, że te protokoły się pojawią 

- Wójt, do wypowiedzi mieszkańca Gminy, nie wiem jaką decyzję podejmie Rada, bo to 

Rada będzie decydowała o kolejności, ale jeżeli te ulice będą wykonywane, to proszę 

przekazać, że to nie będzie w jednym roku, trzeba się liczyć, że rok trwa proces 

przygotowania dokumentacji, uzgodnień, pozwoleń na budowę, oczywiście potem jest 

kontynuacja, ze jak jest już dokumentacja to następny rok będzie realizacja, proces 

przygotowania inwestycji coraz bardziej się wydłuża 

- Justyna Dąbrowska,  chciałam złożyć wszystkim mieszkańcom, w imieniu własnym, 

Radnych a także władz Gminy Państwu złożyć życzenia zdrowych, pogodnych, radosnych 

świat Wielkiej Nocy, odpoczynku w rodzinnym gronie  

- Wójt, ja się dołączam do życzeń 

- Tomasz Grabowski, i wszyscy Radni też 

  

11. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska zamknęła VI sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl.  

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Justyna Dąbrowska 

  

 

Przygotował(a): Barbara Madajczak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


